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Poskytnutí informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, 

ve znění pozdějších předpisů 

 

K Vaší žádosti ze dne 21.02.2020 zasíláme odpovědi odboru sociálních věcí Městského úřadu 

Milevsko na Vámi položené otázky:  

 

Kolikrát byla rodičům uložena ve správním řízení povinnost účastnit se 1. setkání 

s mediátorem v rozsahu 3 hodin dle ust. § 13 zák. OSPOD, a to v roce 2017, v roce 2018  

a v roce 2019? 

V tomto období nebyla povinnost uložena. 

 

Kolik pracovníků OSPOD má nějakou formu mediačního kurzu či výcviku (stačí odhad, 

případně obecné procentuální vyjádření)? 

20% 

 

Je pro postup ukládání povinnosti účastnit se 1. setkání s mediátorem přijat vnitřní pokyn  

či metodika? 

Žádný takový postup nemá OSPOD k dispozici. 

 

Můžete popsat své zkušenosti s využitím mediace ve sporech mezi rodiči? 

V praxi našeho OSPOD není v současné době mediace téměř využívána. Již druhým rokem 

jsme zapojeni do projektu v rámci „Cochemské praxe“, který je rovněž založen na principu 

dohody rodičů. Přínos spatřujeme ve spolupráci mezi všemi aktéry, kteří figurují 

v rodičovských sporech (OSPOD, soudy, subjekty poskytující poradenství, advokáti). 

 

V jakém procentu případů (stačí hrubý odhad) rodičům mediaci doporučujete? 

Do 5%. 

 

Jsou podle Vašeho názoru některé případy pro mediaci vhodnější a některé méně vhodné? 

Určitě ano. 

 

Přijde-li řeč na téma mediace, mají rodiče podle Vás povědomí o tom, oč se vlastně jedná? 



Příslušný pracovník musí většinou pojem vysvětlit. Záleží vždy na tom, o jaké klienty  

se jedná. 

 

Jaké jsou podle Vašeho názoru překážky pro širší využití mediace ve sporech mezi rodiči? 

Neochota rodičů spolupracovat a dohodnout se na společných záležitostech v péči o děti. 

 

Máte dojem, že je ve Vašem obvodu dostatek mediátorů, popř. organizací poskytujících 

mediační služby? Jsou tyto organizace dostatečně pružné a ochotné? 

Máme navázánu dlouhodobou spolupráci se subjektem, který v našem regionu tuto službu 

poskytuje. S touto organizací spolupracujeme bez problémů. 

 

 

 

 

 

 

JUDr. Jana Čunátová 

vedoucí odboru vnitřních věcí 
 

 

 


